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လွ်ပ္စစ္စြမ္းအင္က႑ႏွင့္ အေျခခံအေဆာက္အအံုမ်ားအတြက္ 
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လွ်ပ္စစ္စြမ္းအင္မရွိဘဲ မည္သည့္အလုပ္ကုိမွ် 
လုပ္ကုိင္၍ မရပါ။ လမ္း၊ ဆိပ္ကမ္းႏွင့္ မီးရထား 
သံလမ္းမ်ား မရွိဘဲ မည္သည့္ ေနရာကုိမွ် 
သြား၍ မရပါ။ လွ်ပ္စစ္စြမ္းအင္ အပါအဝင္ 
အေျခခံ အေဆာက္အအုံမ်ားသည္ ျမန္မာ 
ႏိုင္ငံ၏ စီးပြားေရး အလားအလာေကာင္းမ်ား 
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ေကာက္ႏႈတ္ခ်က္

၁။ ယခုခ်က္ခ်င္းပင္ အေသးစား 
စီမံကိန္းမ်ားကို အလ်င္အျမန္ 
ၿပီးေျမာက္ေအာင္ ေဆာင္ရြက္၍ 
ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ ဂုဏ္သတင္းကို ပိုမို 
ေကာင္းမြန္ေအာင္ ေဆာင္ရြက္ ရန္ 
လိုပါသည္။ 

၂။ အစိုးရအေနျဖင့္ စာခ်ဳပ္ပါ ဝတၱရား 
မ်ားကို ေဖာ္ေဆာင္ၿပီး မိမိေပး 
ေဆာင္ရမည့္ အဖိုးအခ မ်ားကို 
ေပးေဆာင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ႏိုင္ငံျခား 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားကို အာမခံရန္ 
လိုအပ္ပါသည္။  

၃။ ျမန္မာႏိုင္ငံ အေနျဖင့္ အစိုးရ 
အခ်င္းခ်င္း ပူးေပါင္း ေဆာင္ရြက္ သည့္ 
စီမံကိန္းမ်ားကို အေထာက္အပံ့ျပဳရန္ 
“Umbrella Notes” ကို အသံုးျပဳရန္ 
ထည့္သြင္း စဥ္းစားသင့္သည္။ 

၄။ သင့္ေလ်ာ္ေသာ အဆင့္ အထိ 
ဆံုး႐ႈံးႏိုင္ေျခကို ေလွ်ာ့ခ် ျခင္းအားျဖင့္ 
ပုဂၢလိက ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈကို ျမႇင့္တင္ပါ။ 

၅။ ေဆြးေႏြးညႇိႏႈိင္းေနေသာ စီးပြားေရး 
ဆိုင္ရာ စည္းကမ္း ခ်က္မ်ားကို 
ျပဳျပင္ရန္ လိုအပ္ ပါသည္။ 
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လွ်ပ္စစ္စြမ္းအင္မရွိဘဲ မည္သည့္အလုပ္ကိုမွ် 
လုပ္ကိုင္၍ မရပါ။ လမ္း၊ ဆိပ္ကမ္းႏွင့္ 
မီးရထားသံလမ္းမ်ား မရွိဘဲ မည္သည့္ေနရာကိုမွ် 
သြား၍မရပါ။ လွ်ပ္စစ္စြမ္းအင္အပါအဝင္ 
အေျခခံ အေဆာက္အအံုမ်ားသည္ 
ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ စီးပြားေရး အလားအလာ 
ေကာင္းမ်ား ႏွင့္ အမ်ားျပည္သူတို႔၏ 
အက်ဳိးစီးပြားကို လမ္းဖြင့္ေပးမည့္ 
ေသာ့ခ်က္ျဖစ္သည္။ လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အားေပး 
စက္႐ံု၊ လမ္း၊ တံတားအသံုးျပဳခေပး၍ ျဖတ္ 
သန္း ရသည့္ လမ္းမ်ား၊ ေရလမ္း ဆိုင္ရာ 
အေဆာက္အအံုမ်ားႏွင့္ မီးရထားသံလမ္းမ်ား 
အတြက္ စြန္႔စား၍ ရင္းႏွီး ျမႇဳပ္ႏွံမႈျပဳမည့္ 
စိတ္ပါဝင္စားေသာ ရင္းႏွီး ျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ား 
မရွားပါ။ အလားတူပင္ အက်ဳိးအျမတ္ရွိမည့္ 
စီမံကိန္းျဖစ္ပါက လိုအပ္သည့္ ေငြေၾကးကို 
လိုလိုလားလား ျဖည့္ဆည္းေပးမည့္ ႏိုင္ငံ 
တကာ ဘဏ္မ်ားႏွင့္ အျခားေခ်းေငြ ေထာက္ 
ပံ့သူမ်ားလည္း မရွားပါ။ ေနရာတကာ 
တြင္ အခြင့္အလမ္းမ်ားရွိသလို ကၽြႏ္ုပ္တို႔ 
ပတ္ဝန္းက်င္တြင္လည္း လိုအပ္ခ်က္ေပါင္း 
မ်ားစြာရွိေနသည္။ အလားအလာေကာင္းမ်ား 
မည္သို႔ပင္ရွိလင့္ကစား အမွန္တကယ္အေ
ကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္မႈမ်ားမွာ မ်ားစြာ 
နည္းေနေသးသည္။ ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္မႈပင္ 
ရွိလင့္ကစား ႏိုင္ငံ၏ စြမ္းအင္၊ ေရွ႕ဆက္လွမ္းမႈ၊ 
ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္မႈႏွင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ ေရရွည္ 
တည္တံ့ခိုင္ၿမဲၿပီး ဟန္ခ်က္ညီေသာ  ဖြံ႕ၿဖိဳး 

၁
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တိုးတက္မႈစီမံကိန္းတြင္ ပါဝင္ေသာ ေမွ်ာ္မွန္းခ်က္ ပန္းတိုင္မ်ားသို႔ 
အေရာက္သြားႏိုင္ရန္ ေျခလွမ္းမ်ားမွာ ေႏွးေကြးေနပါေသးသည္။ 

ဤအခ်က္ကို မည္သို႔ ျပဳျပင္ႏိုင္မည္နည္း။ အမွန္ တကယ္ 
လိုအပ္ေနသည့္ အေျခခံ အေဆာက္အအံုမ်ား အတြက္ 
ႏိုင္ငံျခားမွ တုိက္႐ိုက္ ရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏွံမႈမ်ား အလံုးအရင္းျဖင့္ 
ဝင္ေရာက္လာေစလိုပါက ျမန္မာႏိုင္ငံအေနျဖင့္ မည္သို႔ေသာ 
နည္းလမ္းျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ရမည္နည္း။ ႏိုင္ငံျခား မတည္ရင္းႏွီးေငြ ႏွင့္ 
အေျခခံအေဆာက္အအံုမ်ား တစ္ဟုန္ထိုး ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္လာေစရန္ 
အစိုးရအေနျဖင့္ ေရြးခ်ယ္ႏိုင္ရန္ မည္သို႔ေသာ မူဝါဒမ်ားသည္ 
အထိေရာက္ဆံုျဖစ္မည္နည္း။ ကၽြႏ္ုပ္အေနျဖင့္ အစိုးရက 
ေရြးခ်ယ္က်င့္သံုးႏိုင္မည့္ အထိေရာက္ဆံုး နည္းလမ္း ၅ သြယ္ကို 
ဤမွတ္စုတြင္ ေဖာ္ျပေပးလိုက္ပါသည္။  

၁။ ယခုခ်က္ခ်င္းပင္ အေသးစားစီမံကိန္းမ်ားကို 
အလ်င္အျမန္ ၿပီးေျမာက္ေအာင္ ေဆာင္ရြက္၍ 
ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ ဂုဏ္သတင္းကို ပိုမိုေကာင္းမြန္ေအာင္ 
ေဆာင္ရြက္ရန္ လိုပါသည္။

ႏိုင္ငံတကာစီးပြားေရးအသိုင္းအဝိုင္းက ျမန္မာႏိုင္ငံကို စိတ္ဝင္ 
စားၾကေသာ္လည္း အေျခခံအေဆာက္အအံု စီမံကိန္းမ်ားကို 
ေအာင္ျမင္စြာ ၿပီးေျမာက္ေအာင္ေဆာင္ရြက္ရန္ ယံုၾကည္မႈ 
မရွိၾကေသးပါ။ ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ အခြင့္အေရးမ်ားသည္ 
ယခုမွပင္ လမ္းပြင့္သည္ျဖစ္၍ စီမံကိန္းမ်ားကို ေအာင္ျမင္စြာ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ႏိုင္ေၾကာင္း ရာဇဝင္ မရွိေသးျခင္းသည္ 
အံ့ဩဖြယ္ရာ မဟုတ္ပါ။ ပမာအားျဖင့္ ၿပိဳင္ပြဲမဝင္ဖူးေသာ ျမင္းအေပၚ 
အေလာင္းအစား ျပဳရသကဲ့သို႔ပင္ျဖစ္သည္။ အႏိုင္ရလိမ့္မည္ဟု 
မည္သုိ႔မွ် ယူဆ၍ မရပါ။ ေႏွာင့္ေႏွးၾကန္႔ၾကာမႈမ်ား၊ စီမံကိန္း 
ပယ္ဖ်က္မႈမ်ား အေျမာက္အမ်ားရွိၿပီးလွ်င္ စီမံကိန္းႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ ေအာင္ျမင္သည္ဆိုေသာ အေၾကာင္းအရာမ်ား 
လံုလံုေလာက္ေလာက္မရွိေသးပါ။ ဤအခ်က္သည္ ျမန္မာ 
ႏိုင္ငံအေနျဖင့္ အေျခခံအေဆာက္အအံုမ်ားအတြက္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ 
ျပဳလုပ္သင့္သည့့္ ေနရာျဖစ္သည္ဆိုေသာ နာမည္ေကာင္းကို 
ထိခိုက္ေစပါသည္။  

ဤအေျခအေနကို ေျပာင္းလဲရန္အတြက္ အစိုးရအေနျဖင့္ 
အေသးစား စီမံကိန္း အခ်ဳိ႕ကို ေရြးခ်ယ္ၿပီး စီးပြားေရးဆိုင္ရာ 
စည္းကမ္းခ်က္မ်ားကို တတ္ႏိုင္သမွ် အလွ်င္အျမန္ 
အၿပီးသတ္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ရန္အတြက္ ဤစီမံကိန္းမ်ား 
အေပၚတြင္သာ အခ်ိန္တိုအတြင္း အာ႐ံုစိုက္လုပ္ေဆာင္ရန္ 
တိုက္တြန္းလိုပါသည္။ အေသးစားစီမံကိန္းမ်ားသည္ အႀကီးစား 
စီမံကိန္းမ်ားႏွင့္စာလွ်င္ ပိုမိုလြယ္ကူၿပီး အမွားအယြင္း 
နည္းေစႏိုင္ပါသည္။ စီးပြားေရးဆိုင္ရာ စည္းကမ္းခ်က္မ်ားကို 
အေသအခ်ာ မသိပါက စီမံကိန္းေဆြးေႏြးမႈမ်ားကို လက္ေတြ႕ 
လုပ္ေဆာင္ေနက်ျဖစ္ေသာ အႀကံေပးပုဂၢိဳလ္မ်ားကို ေခၚယူ၍ 
၎တို႔၏ ဦးေဆာင္ရာလိုက္ၿပီး ကိစၥရပ္မ်ားကို အလ်င္အျမန္ 
အဆံုးသတ္ပါ။ ေရြးခ်ယ္ထားေသာ စီမံကိန္းအတြက္ 
သေဘာတူညီမႈျပဳလုပ္ရာတြင္လည္း နာမည္ေကာင္းျဖင့္ ေက်ာ္ 
ၾကားေသာ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားႏွင့္ ျပဳလုပ္ရန္ လိုအပ္ပါသည္။ 
ဤကဲ့သို႔ေသာ ကုမၸဏီမ်ားႏွင့္ စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ လုပ္ေဆာင္ျခင္းအားျဖင့္ 
၎တို႔၏ ၿပိဳင္ဖက္မ်ားအျပင္ အေသးစား ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားကိုပါ 
ခိုင္ခိုင္မာမာ အခ်က္ျပလိုက္ျခင္းပါပဲ။ အနည္းဆံုးေဈးျဖင့္ 

တင္ဒါေအာင္သည့္တိုင္ လူသိမမ်ားဘဲ မေအာင္ျမင္ေသးေသာ 
ကုမၸဏီမ်ားႏွင့္ စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္လုပ္ေဆာင္ျခင္းသည္ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ 
စီမံကိန္းသေဘာတူညီမႈလုပ္ရန္ ႀကီးမားေသာ စြန္႔စားမႈျပဳလုပ္ရန္ 
လိုအပ္ေၾကာင္း အခ်က္ျပလိုက္ျခင္းပင္ျဖစ္သည္။    

၂။ အစိုးရအေနျဖင့္ စာခ်ဳပ္ပါဝတၱရားမ်ားကို 
ေဖာ္ေဆာင္ၿပီး မိမိေပးေဆာင္ရမည့္ အဖိုးအခမ်ားကို 
ေပးေဆာင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ႏိုင္ငံျခားရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ား
ကို အာမခံရန္ လိုအပ္ပါသည္။ 

ရင္းႏွွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားကို ဆြဲေဆာင္မည္ဆိုပါက အဆိုပါ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ား၏ ဘဏ္သည္ မိမိတို႔၏ Customer မ်ားကို 
အေထာက္အကူျပဳမျပဳကို အေသအခ်ာ သိရွိရန္ လိုအပ္ပါသည္။ 
အေျခခံအေဆာက္အအံုစီမံကိန္းမ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္ရာတြင္ 
မ်ားေသာအားျဖင့္ အစိုးရအေနႏွင့္ (စြမ္းအင္စီမံကိန္းမ်ားမွာကဲ့
သို႔) သုိ႔မဟုတ္ အစိုးရမွတစ္ဆင့္ (သယ္ယူပို႔ေဆာင္ေရးစီမံကိန္း
အတြက္ လမ္းတံတားေၾကးေကာက္ခံျခင္း စသကဲ့သို႔) အနည္းဆံုး 
တစ္စိတ္တစ္ပိုင္းျဖစ္ေစ ေငြေၾကးထည့္ဝင္မႈ ျပဳရပါသည္။ 
ဤအတြက္ေၾကာင့္ အေျခခံအေဆာက္အအံုစီမံကိန္းအမ်ားစုတြင္ 
အစိုးရအေနျဖင့္ တစ္နည္းတစ္ဖံု ေငြေၾကးဆိုင္ရာ ကတိကဝတ္ျပဳမႈ 
(Financial Commitment) ကို ျပဳလုပ္ရပါသည္။ ဘဏ္မ်ားသည္ 
မည္သို႔ေသာ စြန္႔စားမႈကိုမွ် ျပဳလုပ္ေလ့မရွိဘဲ မၾကာခင္ကမွ 
လမ္းပြင့္လာေသာ ျမန္မာႏိုင္ငံကဲ့သို႔ေသာ ႏိုင္ငံအေနျဖင့္ 
ဤသို႔ေသာ ကတိကဝတ္ျပဳမႈမ်ဳိးကို ေလးစားလိုက္နာသည့္ 
နာမည္ေကာင္း ခိုင္ခိုင္မာမာ မရရွိထားေသးပါ။ ထို႔ေၾကာင့္ 
အခ်ိန္အနည္းငယ္ ၾကာလိမ့္ပါဦးမည္။ ယေန႔မ်က္ေမွာက္ေခတ္ႏွင့္ 
ယခင္ေခတ္ကာလက အျခားႏိုင္ငံမ်ားကဲ့သို႔ ျမန္မာႏိုင္ငံအေနျဖင့္ 
လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အားဝယ္ယူေရးသေဘာတူစာခ်ဳပ္ (PPA) ၊ အစိုးရ-
ပုဂၢလိကပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈ (PPP) ဆိုင္ရာ ပဋိညာဉ္မ်ားႏွင့္ အျခား 
စီမံကိန္းဆိုင္ရာစာရြက္စာတမ္းမ်ားကို ေလးစားလိုက္နာကာ ေငြေၾကး 
ေပးေဆာင္မႈမ်ား ျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားအား 
အာမခံရန္ လိုအပ္ပါသည္။   

၂



စာမ်က္ႏွာ

ျမန္မာႏိုင္ငံရွိ အထက္တန္းအရာရွိမ်ားႏွင့္ ဥပေဒျပဳသူအမ်ားစုသည္ 
ဤနည္းလမ္းႏွင့္ အကၽြမ္းတဝင္မရွိဘဲ ႏိုင္ငံအတြက္ 
ဆံုး႐ႈံးႏိုင္ေျခရွိသည္ဟု စိုးရိမ္ပူပန္ၾကသည္။ ကၽြႏ္ုပ္၏ 
အေတြ႕အႀကံဳအရ ဆိုေသာ္ ဌာနဆိုင္ရာမ်ားတြင္ 
အထက္ႏွင့္ေအာက္ သတင္းအျပန္အလွန္ေပးပို႔အေၾကာင္းၾကား
ရသည့္ စနစ္ေၾကာင့္ ဤသို႔ေသာ အာမခံခ်က္ ေတာင္းဆိုသည့္ 
ရင္ႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားႏွင့္ ပါဝင္ေဆာင္ရြက္သူ တာဝန္ရွိပုဂၢိဳလ္မ်ား 
အၾကား နားလည္မႈလြဲမွားၾကရသည္။ အလြဲမွားဆံုးေသာ 
အယူအဆတစ္ရပ္မွာ ဤသို႔ေသာ သေဘာသဘာဝ ရွိသည့္ 
အာမခံေပးအပ္ျခင္းသည္ စီမံကိန္းအေကာင္အထည္မေဖာ္ျဖစ္ပါက 
အစိုးရအေနျဖင့္ ဘဏ္မ်ားအား ျပန္လည္ေပးဆပ္ရမည္ဆိုသည့္ 
အယူအဆပင္ျဖစ္သည္။ ဤအယူအဆသည္ မမွန္ကန္ပါ။ 
အစိုးရအေနျဖင့္ အမွားအယြင္း တစ္စံုတစ္ရာ ျပဳလုပ္ျခင္း၊ 
ေပးဆပ္ရမည့္ ေငြေၾကးမ်ားကို ေပးဆပ္ရန္ ပ်က္ကြက္ျခင္းႏွင့္ 
ပဋိညာဉ္ကို ေလးစားလိုက္နာရန္ ပ်က္ကြက္ျခင္းတို႔ အတြက္သာ 
ေပးေလ်ာ္ရမည္ျဖစ္သည္။ လက္ေတြ႕အားျဖင့္ အာရွႏိုင္ငံမ်ားကို 
ၾကည့္မည္ဆိုလွ်င္ ထိုသို႔ေသာ အာမခံေပးအပ္ရန္ ေတာင္းေခၚျခင္းမွာ 
အလြန္ရွားပါသည္။ ၂၀၁၄ ခုႏွစ္တြင္ အစိုးရ၏ အေထာက္အပံ့ကို 
ႏိုင္ငံတကာတြင္ က်င့္သံုးသည့္ နည္းလမ္းအတိုင္း ေပးအပ္စဥ္က 
ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္မႈ အခ်ဳိ႕ရွိခဲ့သည္ (သို႔ေသာ္ သေဘာတူညီမႈအား 
အၿပီးအျပတ္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ျခင္း မရွိခဲ့ပါ။)။ ေနာင္ ၅ ႏွစ္ၾကာ 
ၿပီးေနာက္တြင္ (စီမံကိန္းဆိုင္ရာ ဘဏ္ေငြေၾကးေထာက္ပံ့မႈ 
အမိန္႔ေၾကာ္ျငာစာတြင္) အစိုးရအေထာက္အပံ့ႏွင့္ စပ္လ်ဥ္း၍ 
စည္းမ်ဥ္းဥပေဒႏွင့္ အေျခခံစည္းမ်ဥ္းမ်ား  ထြက္ေပၚ လာခဲ့ေသာ္လည္း 
သေဘာတူညမီႈ ျပဳလပု္ႏိငု္ျခင္း မရွိေသးပါ။ နားလည္ေပးႏိငု္ေသာလ္ည္း 
ဤမွ်ေႏွးေကြးေသာ ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္မႈ ႏႈန္းေၾကာင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံရွိ 
အေျခခံအေဆာက္အအံုမ်ားတြင္ လာေရာက္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈကို 
ယံုၾကည္စြာျဖင့္ ဖိတ္ေခၚႏိုင္လိမ့္မည္မဟုတ္ပါ။ 

ဤအေျခအေနကို ေျပာင္းလဲရန္အတြက္ အစိုးရအေနျဖင့္ အနည္းဆံုး 
အေသးစားစီမံကိန္းမ်ားတြင္ ႏွစ္အနည္းငယ္ ႏိုင္ငံတကာအဆင့္မီအာ
မခံေပးအပ္ျခင္းမ်ဳိး ျပဳလုပ္ရန္ အလ်င္အျမန္ ဆံုးျဖတ္သင့္ပါသည္။ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားက မိမိတုိ႔အေနျဖင့္ အာမခံအတြက္ 
သတ္မွတ္အရည္အခ်င္းမ်ားႏွင့္ ျပည့္စံုေၾကာင္း ခ်က္ခ်င္း 
သိရွိႏိုင္ေစရန္ ေနာင္လာမည့္ႏွစ္မ်ားအတြက္ အမွန္တကယ္သတ္မွတ္
ခ်က္အျပည့္အစံုပါဝင္ေသာ အစိုးရ-ပုဂၢလိကပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈစီ
မံကိန္းမ်ားေငြေၾကးျဖည့္ဆည္းျခင္းဆိုင္ရာ စည္းမ်ဥ္းဥပေဒတစ္ရပ္ကို 
ထုတ္ျပန္ႏိုင္ပါက ပိုမိုေကာင္းမြန္ပါလိမ့္မည္။ 

၃။ ျမန္မာႏိုင္ငံအေနျဖင့္ အစိုးရအခ်င္းခ်င္း 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္သည့္ စီမံကိန္းမ်ားကို 
အေထာက္အပံ့ျပဳရန္ “Umbrella Notes” ကို အသံုးျပဳရန္ 
ထည့္သြင္းစဥ္းစားသင့္သည္။

ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ ျပႆနာရပ္မ်ားအားလံုးကို တစ္ႀကိမ္တစ္ခါတည္းျဖင့္ 
ေျဖရွင္းႏိုင္မည့္ နည္းလမ္းေဖာ္မ်ဴလာမ်ား မရွိေသာ္လည္း 
ဤနည္းလမ္းသည္ အစြမ္းထက္ျမက္သည္။ “Umbrella Note” 
ဆိုသည္မွာ ႏိုင္ငံျခားတိုင္းျပည္မ်ားကလည္း စီမံကိန္းအတြက္ 
ေငြေၾကးအခ်ဳိ႕ထည့္ဝင္မည္ဆိုပါက ျမန္မာႏိုင္ငံသို႔ လာေရာက္သည့္ 
ထိုႏိုင္ငံျခားတိုင္းျပည္မ်ားမွ ကုမၸဏီမ်ားျဖင့္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈႏွင့္ 
ေခ်းေငြမ်ား ေထာက္ပ့ံမည္ကုိ ကတိကဝတ္ျပဳထားေသာ 
ႏွစ္ႏိုင္ငံအစိုးရအခ်င္းခ်င္း ေပးအပ္သည့္ စာကို ဆိုလိုသည္။ 

အင္ဒိုနီးရွားႏွင့္ ဂ်ပန္ႏိုင္ငံမ်ားတြင္ ေအာင္ျမင္စြာ အသံုးျပဳႏိုင္ခဲ့ေသာ 
Umbrella Note သည္ ျမန္မာႏိုင္ငံရွိ စီမံကိန္းမ်ားအတြက္ 
ႏိုင္ငံျခားမွ ေငြေၾကးျဖည့္ဆည္းမႈမ်ား လြတ္လပ္စြာ ရေစႏိုင္မည့္ 
အစိုးရအခ်င္းခ်င္း ျပဳလုပ္သည့္အဆင့္ရွိ အာမခံခ်က္ျဖစ္သည္။ 
၎သည္ အထက္တြင္ ေဆြးေႏြးခဲ့ေသာ အာမခံအမ်ဳိးအစားႏွင့္ 
နီးစပ္သည္။ ေကာင္းမြန္စြာ စီမံခန္႔ခြဲႏိုင္ပါက Umbrella Note သည္ 
ျမန္မာႏိုင္ငံအေျခခံအေဆာက္အအံု မ်ားတြင္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံရန္အတြက္ 
ေျမာက္ျမားစြာေသာ ေငြေၾကးျဖည့္ဆည္းမႈမ်ား ရရွိေစႏိုင္လိမ့္မည္။ 

၄။ သင့္ေလ်ာ္ေသာ အဆင့္အထိ ဆံုး႐ႈံးႏိုင္ေျခကို 
ေလွ်ာ့ခ်ျခင္းအားျဖင့္ ပုဂၢလိကရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈကို ျမႇင့္တင္ပါ။

ခခံအေဆာက္အအံုရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈကို တစ္ဟုန္ထိုး တိုးတက္ေစလိုပါက 
အစိုးရအေနျဖင့္ ပုဂၢလိက ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားအတြက္ အခ်ဳိ႕ေသာ 
ႀကီးမားေသာ ဆံုး႐ႈံးႏိုင္ေျခမ်ားကို ေလွ်ာ့ခ်ႏိုင္မည့္ စီးပြားေရးဆိုင္ရာ 
ဖြဲ႕စည္းမႈပံုစံမ်ား ရွိရန္ လိုပါသည္။ သေဘာတူညီမႈမ်ားကို 
နည္းလမ္းအသြယ္သြယ္ျဖင့္ လုပ္ေဆာင္ႏိုင္ပါသည္။ 
ျမန္မာႏိုင္ငံအေနျဖင့္ လက္ရွိတြင္ လိုအပ္ေနသည္မွာ 
ပုဂၢလိကရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈကို ျမႇင့္တင္ႏိုင္မည့္ နည္းလမ္းမ်ားကို 
ေရြးခ်ယ္ရန္ပင္ ျဖစ္ပါသည္။ အစိုးရအေနျဖင့္ “လက္ငင္း” 
ရႏိုင္မည့္တန္ဖိုး သုိ႔မဟုတ္ ျပင္ပက႑အမ်ဳိးမ်ဳိးအေပၚ မူတည္ေနေသာ 
တန္ဖိုးအစား ေရရွည္ေမွ်ာ္ကိုးသည့္ ပံုေသလွ်ပ္စစ္ဓာတ္အားခကို 
ေရြးခ်ယ္သင့္ပါသည္။ ဥပမာ လွ်ပ္စစ္စြမ္းအင္ စီမံကိန္းမ်ားတြင္ 
အမ်ဳိးမ်ဳိး ေျပာင္းလဲေကာက္ခံျခင္းထက္ အာမခံႏိုင္ေသာ 
အနည္းဆံုးပမာဏအေပၚ ပံုေသတန္ဖိုး (Capacity Payment) အေပၚ 
သေဘာတူညီျခင္းက အစိုးရအဖို႔ ပိုမိုသက္သာေစပါလိမ့္မည္။ 

ဤသို႔အားျဖင့္ ပုဂၢလိကက႑ကို လုပ္ပိုင္ခြင့္ အမ်ားႀကီး 
ေပးထားသည္ဟု အခ်ဳိ႕က ထင္ေကာင္း ထင္ၾကပါလိမ့္မည္။ 
သို႔ေသာ္ ကၽြႏ္ုပ္တို႔အေနျဖင့္ သိထားရမည္မွာ ကၽြႏ္ုပ္တို႔သည္ 
ပုဂၢလိက ရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားကို ၎တို႔၏ ေငြေၾကး အား 

၃



စာမ်က္ႏွာ

ရန္ကုန္ရံုး
အမွတ္ ၀၁-၀၅၊ ဂ်န္းရွင္းစီးတီး ရံုးခန္းတာဝါ
၁၇လမ္းႏွင့္ ဗိုလ္ခ်ဳပ္လမ္းေထာင့္
ပန္းဘဲတန္းျမိဳ႔နယ္။

တယ္လီဖုန္း +၉၅၁ ၉၂၅၃ ၇၅၂ ~ ၇၅၆
ဖက္စ္ +၉၅၁ ၉၂၅၃၇၅၈

ေနျပည္ေတာ္ရံုး
နီလာ ၂၊ စီးပြားေရးစင္တာ၊ ပါခ္ရိြင္ရယ္ ဟိုတယ္ ေနျပည္ေတာ္
ေက်ာက္စိမ္းဗီလာ နံပါတ္ ၁၃/၁၄ ဟိုတယ္ဇုန္
ဒကၡိဏသီရိ ျမိဳ႔နယ္။
တယ္လီဖုန္း +၉၅ ၆၇၈ ၁၀၆၀၈၉
ဖက္စ္ +၉၅ ၆၇၈ ၁၀၈၀၉၂

ဆက္သြယ္ရန္

လံုးကို ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံေစလိုၾကသည္။ အစိုးရအေနျဖင့္ 
မည္သည့္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈမွ် မျပဳလုပ္လင့္ကစား စတင္လုပ္ကိုင္သည့္ 
ေန႔မွ စ၍ အေျခခံအေဆာက္အအံုမ်ားကို အသံုးျပဳခြင့္ရပါလိမ့္မည္။ 
ထို႔ျပင္ ပုဂၢလိကက႑အေနျဖင့္လည္း ေငြေၾကးျဖည့္ဆည္းမႈ 
မရရွိႏိုင္ေသာ စြန္႔စားမႈမ်ဳိးမ်ား၊ ေဆာက္လုပ္ရာတြင္ ကုန္က်စရိတ္ႏွင့္ 
ေႏွာင့္ေႏွးၾကန္႔ၾကာမႈမ်ား၊ လုပ္ငန္းလုပ္ေဆာင္ရာတြင္ ႀကံဳေတြ႕ရမည့္ 
အခက္အခဲျပႆနာမ်ား၊ အာမခံထားရွိႏိုင္ေသာ မလြန္ဆန္ႏိုင္သည့္ 
ျဖစ္ရပ္မ်ား စသျဖင့္ စြန္႔စားမႈအမ်ဳိးမ်ဳိးကို ေတြးဆထားၿပီးျဖစ္ပါသည္။  

၅။ ေဆြးေႏြးညႇိႏႈိင္းေနေသာ စီးပြားေရးဆိုင္ရာ 
စည္းကမ္းခ်က္မ်ားကို ျပဳျပင္ရန္ လိုအပ္ပါသည္

အစိုးရအေနျဖင့္ အမွန္တကယ္ပင္ လက္ခံႏိုင္မည့္ စီးပြားေရးဆိုင္ရာႏွင့္ 
ဥပေဒဆိုင္ရာ အေျခခံစည္းကမ္းခ်က္မ်ားကို ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ား 
ရွင္းလင္းစြာ သိႏိုင္ရန္ အခ်ိန္ၾကာေညာင္းလြန္းတတ္သည္။ 
သေဘာတူညီမႈအားလံုးအတြက္ အစိုးရအဖြဲ႕၏ ခြင့္ျပဳခ်က္ လိုအပ္ၿပီး 
တစ္ခါတရံတြင္ အထက္၏ ခြင့္ျပဳခ်က္ကိုပါ လိုအပ္တတ္သည္။ 
ကာလအေတာ္ၾကာ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားအေနျဖင့္ စီမံကိန္းက 
ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္မႈ ရွိမရွိကို ေသခ်ာမသိၾကပါ။ ဤလုပ္ငန္းစဥ္ကိုသာ 
ပိုမိုေကာင္းမြန္ေစရန္ ျပဳျပင္ႏိုင္ပါက ျမန္မာႏိုင္ငံသည္ ႏိုင္ငံတ
ကာစီးပြားေရးအသိုင္းအဝိုင္းၾကားတြင္ နာမည္ေကာင္း အမ်ားႀကီး 
ရရွိပါလိမ့္မည္။ ရင္းႏွီးျမႇုပ္ႏွံသူမ်ားႏွင့္ အစိုးရအၾကားတြင္ အဆင့္ဆင့္ 
အျပန္အလွန္ ဆက္သြယ္ေဆာင္ရြက္ေနမည့္အစား (ရာထူးတစ္ဆင့္မွ 

တစ္ဆင့္ထံ သြားရန္ ၆ လႏွင့္ အထက္ ၾကာျမင့္တတ္သည္။) 
အစိုးရအေနျဖင့္ ပထမဆံုး တန္ဖိုးပမာဏတစ္ရပ္ႏွင့္ 
အျခားအဓိကက်ေသာ စည္းကမ္းသတ္မွတ္ခ်က္မ်ားကို သတ္မွတ္၍ 
ကုမၸဏီတစ္ခု သုိ႔မဟုတ္ အမ်ားအျပားကို ကမ္းလွမ္းၾကည့္ပါ။ 
ပထမဆံုးအေနျဖင့္ မိမိကမ္းလွမ္းသည့္ စည္းကမ္းခ်က္မ်ားသည္ 
စီးပြားေရးအရႏွင့္ ဥပေဒအရ ဆီေလ်ာ္မႈရွိမရွိ သိရွိထားရန္ 
လိုအပ္ၿပီး အဆိုပါကိစၥႏွင့္ စပ္လ်ဥ္း၍ ေငြေၾကးဆိုင္ရာႏွင့္ 
ဥပေဒဆိုင္ရာ အႀကံေပးပုဂၢိဳလ္မ်ားႏွင့္ ေဆြးေႏြးရန္ လိုအပ္ပါသည္။ 
ဌာနတိုင္းအေနျဖင့္ အတိုင္ပင္ခံပုဂၢိဳလ္ေတြႏွင့္ လက္တြဲလုပ္သည့္ 
ထံုးစံမရွိၾကေသးပါ။ ကၽြႏ္ုပ္၏ အေတြ႕အႀကံဳအရဆိုေသာ္ 
ပါဝင္ပတ္သက္သူမ်ားႏွင့္သာ သက္ဆိုင္ပါသည္။ အစိုးရအေနျဖင့္ 
ႏိုင္ငံေရးဆိုင္ရာ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်မွတ္ရာတြင္ အလ်င္အျမန္ 
ခ်မွတ္ႏိုင္ရန္ မိမိ၏ အႀကံေပးပုဂၢိဳလ္မ်ားကို အသံုးျပဳမည္ဆိုပါက 
ႀကီးမားေသာ အေျပာင္းအလဲမ်ား ျဖစ္ေပၚလာပါလိမ့္မည္။ 

အဓိကက်ေသာ စီးပြားေရးဆိုင္ရာ စည္းကမ္းခ်က္မ်ားအေပၚ 
သေဘာတူညီမႈရသည္ႏွင့္ တစ္ၿပိဳင္နက္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားအေနျဖင့္ 
ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ရန္ ဥပေဒအရ စည္းေႏွာင္မႈရွိေသာ 
ကတိကဝတ္ျပဳမႈမ်ဳိးကို တတ္ႏိုင္သမွ် အလ်င္အျမန္ 
ခ်ဳပ္ဆိုသင့္ပါသည္။ ေသခ်ာၿပီးသား သေဘာတူညီမႈအခိုက္အတန္႔ကို 
ဆိုင္းငံ့ထားျခင္းသည္ အက်ဳိးမရွိႏိုင္ပါ။ 

အင္းဝတံတား၊ စစ္ကိုင္းျမိဳ႔


